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Ministrul Energiei, despre pregatirile pentru iarna: Gaze avem în depozite 101%;

am intrat în supra-plin

România este pregatita pentru sezonul rece mai bine decât anul trecut în  ceea ce priveste sistemul

energetic, astfel ca depozitele de gaze  naturale au intrat în supra-plin, iar stocul de carbune este mai mare 

decât anul trecut în Complexul Energetic Oltenia, a declarat, joi,  ministrul de resort, Sebastian Burduja, în

cadrul unei conferinte de  specialitate.

În ceea ce priveste partea de energie electrica, ministrul Energiei a  subliniat ca "sunt vârfuri de consum în care

România va importa" pentru  ca nu s-a investit în productie si "aproape deloc în productia în  banda".

"Suntem pregatiti pentru ca, pe toate palierele, pot spune ca stam mai  bine chiar decât anul trecut. Gaze avem în

depozite 101%, am intrat în  supra-plin. Avem un stoc de carbune important, mai mare decât anul  trecut în

Complexul Energetic Oltenia. (...). De asemenea, la  Electrocentrale Craiova e un stoc acoperitor de carbune, de

lignit, tot  de la Complexul Energetic Oltenia. În ceea ce priveste partea de energie  electrica, pe scenariile pe care

Dispecerul Energetic National (DEN)  le-a estimat, Transelectrica, colegii de la Dispecerul Energetic  National, si

în scenariul pesimist si în cel moderat - sunt vârfuri de  consum în care România va importa energie electrica. De

ce? Pentru ca nu  am investit în productie si nu am investit aproape deloc în productia  în banda, drept pentru care

vom apela la importuri în aceste intervale  orare - si speram sa existe conditii cât mai bune de piata si un pret  cât

mai competitiv. a adaugat Burduja, la conferinta anuala InvestEnergy  si Gala specialistilor din energie.

În opinia sa, nu este normal sa existe o piata decuplata a energiei la  nivelul Uniunii Europene si sa platim un pret

mai mare decât alte state  din Occident.

"Nu mi se pare normal ca sa existe o piata decuplata a energiei la  nivelul Uniunii Europene, sa platim pretul de

cinci, sase, zece ori mai  mult decât alte state din Occident. În mod cert este o constrângere a  infrastructurii din

Austria si Slovacia de interconectare. Asta se vede  pe orice harta.

Lucrul acesta trebuie spus, îl voi aborda frontal, împreuna cu omologii  din Grecia si Bulgaria, la Consiliul

ministrilor din 15 octombrie - si  acolo vom solicita un plan clar asumat de tarile care nu-si îndeplinesc  obligatiile

de interconectare, sa ne spuna clar când si le vor îndeplini  - si sa vedem daca pe termen scurt sunt si alte masuri

care pot fi  prelungite, luate pentru a putea asigura un pret cât mai mic", a adaugat  ministrul Energiei.

Responsabili din domeniul energetic românesc, alaturi de reprezentanti  ai asociatiilor de profil, participa, joi, la

conferinta anuala  InvestEnergy si la Gala dedicata specialistilor din energie, care se  desfasoara sub patronajul

Autoritatii Nationale de Reglementare în  domeniul Energiei (ANRE).
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